

國立中興大學 通識微型課程 教學大綱

課程名稱	扶正祛邪用經絡 Strengthening body resistance and eliminating pathogenic factors by meridian conditioning			課程編號	1111-3511
規劃教師	曾義雄	系所/單位	分子生物學研究所	職稱	名譽教授
課程目標	<p>對經絡學與外治法有最粗淺的認識，然後瞭解外治法如何應用於疾病之緩解以及保健養生。</p> <p>To obtain an initial understanding of meridians and how external treatment methods of Traditional Chinese Medicine can be applied to disease relief and health preservation.</p>				
教學進度	<p>第一堂 經絡與腧穴概說。 第二堂 黃帝內經記載的五類治法。 第三堂 經絡調理之應用於新冠肺炎症狀的緩解。 第四堂 經絡調理之應用於養生保健。</p> <p>(註：每堂各 2 小時)</p> <p>Lesson 1. Introduction to meridians and acupoints. Lesson 2. The five types of disease treating methods recorded in The Yellow Emperor's Inner Canon. Lesson 3. Application of meridian conditioning in relief of COVID-19 symptoms. Lesson 4. Application of meridian conditioning in health preservation.</p>				
教學方法			學習評量方式		
講師講解、示範，學員操作。 Lecture and demonstration by the instructor and practice by students			出席率 35%、課程參與 35%、課程互動 30% Presence 35%, Participating 35%, Interaction 30%		
核心能力 (合計 100%，請選擇相關性最高的幾項即可，無需六項都配分)					
人文素養	科學素養	溝通能力	創新能力	國際視野	社會關懷
30%	20%	20%	--	--	30%